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Folketingets Lovsekretariat
Christiansborg 
1240 København K

Folketingsmedlem Margrethe Vestager (RV) har den 12. januar 2010 stillet mig føl-
gende spørgsmål nr. S 748, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 748:

"Hvad mener ministeren er baggrunden for, at de offentlige institutioner ikke lever op 
til lovkravene?"

Svar:

De store statslige bygningsejere (Slots- og Ejendomsstyrelsen, Universitets- og Byg-
ningsstyrelsen og Forsvarets Bygnings- og Etablissementstjeneste) har over for 
Energistyrelsen meddelt, at de statslige bygninger er energimærket i henhold til de 
gældende regler.

Energistyrelsen har primo 2009 gennemført en undersøgelse af status for kommu-
nernes energimærkning af egne bygninger mellem 60 og 1.500 m2. I forbindelse med 
undersøgelsen oplyste langt de fleste kommuner, der på daværende tidspunkt ikke 
ville kunne overholde fristen, at de var i gang med energimærkningen, og at de hav-
de en plan for gennemførelsen af energimærkning af bygninger. Kommunerne gav 
forskellige begrundelser for forsinkelser, herunder især henvisning til organisatoriske, 
økonomiske og praktiske udfordringer. Energistyrelsen har en ny undersøgelse af 
status for kommunernes gennemførelse af energimærkning af bygninger under gen-
nemførelse med henblik på at følge op i forhold til kommunernes energispareindsats.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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